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Voorzitter, 
We hebben vandaag het debat over jaarverslag en jaarrekening van 2016, maar 
deze kunnen nog niet formeel vastgesteld worden omdat de 
accountantscontrole nog niet afgerond kan worden. Maar al dan niet 
instemmen met bestemmingsvoorstel kan nu wel. We besluiten hierover op 18 
mei en dan ook over het al dan niet aanwijzen van parkeergarage De Kaap als 
maatschappelijk vastgoed. 
 
We hebben de stukken gecontroleerd op financiële kaders, en op basis van 
deze kaders mogen we concluderen dat onze gemeente financieel gezond is. 
Ook een compliment aan de organisatie dat het proces rondom de jaarstukken 
verbeterd is. We gaan er uiteraard vanuit dat verdere optimalisaties zoals die 
zijn aangegeven door de accountant, meegenomen worden voor volgend jaar. 
We sluiten 2016 af met een voordeel van 5,9 miljoen euro. Dat is natuurlijk 
prachtig, maar het zijn wel grotendeels incidentele meevallers. Daardoor blijft 
het van belang om voorzichtig en scherp te begroten. 
 
Gezin, onderwijs, zorg, werk en duurzaamheid zijn voor de ChristenUnie 
belangrijk. We hebben ons afgevraagd hoe het jaarverslag scoort op deze 
punten. 
 
Gezin, onderwijs, zorg 
De ambitie is groot door de meest kindvriendelijke gemeente van Nederland te 
willen worden. We willen kansen genereren voor kinderen, om zelfbewust, 
goed opgeleid en duurzaam hun plek vinden in de maatschappij. Er zijn goede 
stappen gezet door bijvoorbeeld partners enthousiast te maken, maar ook door 
praktische zaken als het kindpakket. Overigens passen ook Science Drenthe en 
de Drentse Praam prachtig binnen deze ambitie. We constateren dus dat niet 
alleen bij het programma Talentontwikkeling op het belang van het kind 
ingegaan wordt, maar ook bij Bruisend Hoogeveen, en overigens ook bij 
Duurzamer Hoogeveen. Het is mooi om hierin de breedte van de ambitie te 
zien. In ditzelfde kader zijn we ook enthousiast over het in gebruik genomen 
Activum en de inbedding daarvan in de sportomgeving van het Bentinckspark. 
Dit draagt bij aan de ontwikkeling van kinderen en jongeren. Bij de 
ontwikkeling van het Activum is ook duurzaamheid een belangrijk aspect 
geweest. 
 
Het WijkOntwikkelingsPlan Krakeel is afgesloten, dat is de moeite waard hier 
specifiek te noemen! Weliswaar 5 jaar later dan de bedoeling, maar het 
resultaat mag er zijn. Het was het eerste grote project samen met inwoners. 
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Van hun kennis is goed gebruik gemaakt. Naar onze mening is het project goed 
vormgegeven door gemeente en woningcorporatie. 
 
Met betrekking tot zorg willen we de pilot ‘Gezond ouder worden in De Weide’ 
noemen als een goed initiatief. Ouderen worden niet afgeschreven, maar 
opgezocht, ondersteund en geactiveerd.  
 
Werk 
Voorzitter, dan over werk. Werk is belangrijk, nu en in de toekomst. Er zijn veel 
initiatieven genomen, we mogen er als gemeente trots op zijn dat de 
werkloosheid tot onder landelijk gemiddelde is gedaald. Recreatie en toerisme 
zijn duidelijk gekoppeld aan werk. We hebben kunnen zien dat het aantal 
werknemers in deze sector sterk is gestegen, en ook de bestedingen door 
toeristen. We waarderen ook de initiatieven op het gebied van streekeigen 
ondernemen (p.53). Wat ons betreft gaan duurzaamheid en trots zijn op onze 
omgeving hier hand in hand. 
 
Duurzaamheid 
Dan nog wat meer woorden over duurzaamheid: We zijn onder de indruk van 
de vele initiatieven. Maar het levert ook wat vragen op: Hoe kunnen we de 
impact van deze initiatieven meten? Bijvoorbeeld, wat leveren de energiescans 
op in termen van maatschappelijke doelen? Is inzichtelijk hoe dit bijgedragen 
heeft aan verduurzaming? Energiearmoede wordt genoemd in het jaarverslag 
(p.98). Dit probleem lijkt wat onderbelicht te zijn. Hoewel dit ook een 
aandachtspunt is in de woonvisie, is het een zorg die we voor onze inwoners 
hebben. Het is onze fractie op dit moment niet duidelijk hoe groot dit 
probleem is, het is nodig om hier de komende tijd meer duidelijkheid over te 
krijgen en hoe verduurzaming van de energiebehoefte hierbij kan helpen. 
Afvalscheiding gaat nog niet goed in Hoogeveen, maatregelen zijn nu nodig en 
inmiddels in gang gezet. 
 
Voorzitter, komend tot een afronding: We kunnen instemmen met de 
bestemmingsvoorstellen, deze zijn in lijn met de eerder ingezette koers. 
Hetzelfde geldt voor het aanmerken van parkeergarage De Kaap als 
maatschappelijk vastgoed. Het jaarverslag geeft blijk van het zoeken naar 
mogelijkheden en het verzilveren van kansen. De vele initiatieven van het 
college liggen daarmee in lijn en daarmee met het collegeprogramma Kijken in 
kansen. 
 
Jan Bekkering. 


